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Protokół Nr LV/23 

sesji Rady Powiatu Włoszczowskiego 

w dniu 30 listopada 2023 r. 

 

Na ogólny stan 17 radnych w sesji uczestniczyło 17 radnych. W sesji obok radnych 

uczestniczyli także kierownicy wydziałów Starostwa Powiatowego we Włoszczowie, 

zaproszeni goście oraz przedstawiciele społeczności powiatu. Listy obecności w załączeniu. 

 

Podczas LV sesji Rady Powiatu Włoszczowskiego poza radnymi głos zabrali: 

Rafał Krupa  -  Dyrektor Zespołu Opieki Zdrowotnej we Włoszczowie 

Mariusz Wiśniewski - Kierownik Wydziału Komunikacji, Transportu  

            i Dróg Publicznych 

 

Obrady trwały od godziny 1209 do 1322. 

 

Porządek obrad 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.  

3. Zatwierdzenie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z LIII i LIV sesji Rady Powiatu Włoszczowskiego.  

5. Informacja Starosty Włoszczowskiego z wykonania uchwał Rady Powiatu i z pracy 

Zarządu w okresie między sesjami Rady Powiatu. 

6. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 

1) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Włoszczowskiego na lata 2023-2036,  

2) zmian w budżecie Powiatu na 2023 rok, 

3) zatwierdzenia „Programu naprawczego dla Zespołu Opieki Zdrowotnej  

we Włoszczowie – Szpitala Powiatowego im. Jana Pawła II na lata 2023-2025”, 

4) wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego 

transportu zbiorowego, 

5) ustalenia na rok 2024 opłat za usuwanie z dróg pojazdów i przechowywanie 

pojazdów usuniętych z dróg na parkingach strzeżonych oraz kosztów powstałych  

w wyniku wydania dyspozycji usunięcia, a następnie odstąpienia od usunięcia 

pojazdu na terenie powiatu włoszczowskiego, 

6) uchwalenia „Programu współpracy Powiatu Włoszczowskiego z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia  

24 kwietnia 2003 r.- o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie  

(na 2024 r.)”. 

7. Wnioski i oświadczenia. 

8. Zamknięcie obrad sesji. 

 

 

Przebieg obrad 

Do punktu 1-go/ 

Otwarcia pięćdziesiątej piątej sesji Rady Powiatu Włoszczowskiego dokonał Przewodniczący 

p. Zbigniew Matyśkiewicz. Pan Przewodniczący przywitał wszystkich radnych, Zarząd 

Powiatu, gości uczestniczących w obradach oraz mieszkańców powiatu oglądających sesję. 
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Do punktu 2-go/ 

Przewodniczący Rady stwierdził, że na obecny stan 17 radnych w sesji uczestniczy  

16 radnych, co w świetle ustawy o samorządzie powiatowym czyni sesję zdolną  

do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Do punktu 3-go/ 

Pan Przewodniczący zapytał, czy są uwagi do doręczonego porządku obrad. 

Uwag nie było.  

 

Rada Powiatu 16 głosami „za” zatwierdziła porządek obrad. W głosowaniu nie uczestniczył 

jeden radny. 

 

Do punktu 4-go/ 

Protokół z obrad pięćdziesiątej trzeciej sesji Rada Powiatu przyjęła 16 głosami „za” nie 

wnosząc uwag do jego treści. W głosowaniu nie uczestniczył jeden radny. 

 

Protokół z obrad pięćdziesiątej czwartej sesji Rada Powiatu przyjęła 15 głosami  

„za” i 1 „wstrzymującym” nie wnosząc uwag do jego treści. W głosowaniu nie uczestniczył 

jeden radny. 

 

Do punktu 5-go/ 

Od tego punktu w sesji uczestniczył radny Rafał Pacanowski. 

 

Pan Przewodniczący poinformował, że informacja Starosty Włoszczowskiego z wykonania 

uchwał Rady Powiatu i z pracy Zarządu Powiatu w okresie między sesjami Rady Powiatu 

została radnym przekazana z materiałami na sesję. Zapytał, czy do informacji są pytania.  

Pan Jerzy Suliga poprosił p. Starostę o rozszerzenie informacji w zakresie wniosku osoby 

fizycznej o sprzedaż nieruchomości działek. Z tego, co jest zorientowany, ale nie jest pewien, 

czy tak jest, to był przetarg na te działki. Zarząd odmownie wniosek rozpatrzył, ale poprosił  

o więcej informacji w tym zakresie. 

Pan Starosta poinformował, że odbył się przetarg na wskazane działki, ale nie na sprzedaż 

tylko na dzierżawę. Działki na dzień dzisiejszy są wydzierżawione i jeden z mieszkańców 

Włoszczowy złożył wniosek o wykup dwóch długich działek, które przedziela obwodnica. 

Zarząd wyraził negatywną opinię, ponieważ nie chce tych działek sprzedawać, 

gdyżzastanawia się nad tym, aby te działki podzielić i sprzedać, jako działki budowlane. 

 

Do punktu 6-go podpunktu 1-go/ 

Pan Przewodniczący zapytał, czy jest potrzeba, aby p. Skarbnik omówiła projekt uchwały  

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Włoszczowskiego na lata 

2023 – 2036.  

Nie było potrzeby omawiania projektu w/w uchwały. 

Pani Aneta Jończyk Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Włoszczowskiego odczytała  

w/w projekt uchwały. 

 

Rada Powiatu 16 głosami „za” podjęła uchwałę Nr LV/354/23 w sprawie zmian  

w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Włoszczowskiego na lata 2023 - 2036, którą 

załącza się do protokołu. W głosowaniu nie uczestniczył jeden radny. 
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Do punktu 6-go podpunktu 2-go/ 

Pan Przewodniczący zapytał, czy jest potrzeba, aby p. Skarbnik przedstawiła projekt 

uchwały w sprawie zmianw budżecie Powiatu na 2023 rok. 

Nie było potrzeby omawiania projektu w/w uchwały. 

Pan Jarosław Krzyżanowski Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Włoszczowskiego odczytał 

w/w projekt uchwały. 

 

Rada Powiatu 16 głosami „za” i 1 „wstrzymującym” podjęła uchwałę Nr LV/355/23  

w sprawie zmian w budżecie Powiatu na 2023 rok, którą załącza się do protokołu.  

 

Do punktu 6-go podpunktu 3-go/ 

Pan Przewodniczący otworzył dyskusję nad projektem uchwały w sprawie zatwierdzenia 

„Programu naprawczego dla Zespołu Opieki Zdrowotnej we Włoszczowie – Szpitala 

Powiatowego im. Jana Pawła II na lata 2023-2025” informując, że na sali obecnyjest  

p. Dyrektor Zespołu Opieki Zdrowotnej we Włoszczowie i będzie odpowiadał na pytania. 

Pan Jerzy Suliga powiedział, że ma dwa pytania, ale nie do p. Dyrektora, ponieważ  

z p. Dyrektorem członkowie Komisji Budżetu rozmawiali w dniu dzisiejszym na posiedzeniu  

i kwestie, w których były pytania p. Dyrektor starał się wyjaśnić. Pytania skierował do  

p. Starosty. Pierwsze zostało zadane również na posiedzeniu Komisji Budżetu,  

a mianowicie jednym z punktów programu naprawczego, który przedstawił p. Dyrektor, jest 

zaciągniecie kredytu konsolidacyjnego dla ZOZ-u w kwocie 34 mln zł, który to poprawiłby 

znacznie sytuację finansową jednostki. P. Wicestarosta na posiedzeniu Komisji powiedział,  

że póki co Zarząd nie nosi się z zamiarem podjęcia działań związanych z zaciągnięciem 

przez ZOZ takiego kredytu. Zwrócił uwagę, że jest to już kolejny program naprawczy  

p. Dyrektora, w którym cały czas podnoszona jest ta kwestia i dobrze by było, aby Zarząd 

nad tym tematem się pochylił. Poprosił, aby p. Starosta powiedział, czy Zarząd ma zamiar, 

jeżeli nie w tym roku to może w przyszłym, taki temat podejmować. Następnie zwrócił się do 

p. Starosty i Zarządu, ponieważ osobiście jest bardzo zaniepokojony wysokością 

zobowiązań szpitala. Na koniec ubiegłej kadencji zobowiązania i rezerwy na zobowiązaniach 

stanowiły kwotę 38 mln zł, natomiast na 30 września 2023 roku jest to kwota 75 437 412,79 

zł. P. Dyrektor co prawda tłumaczył, że w tej kwocie są także zobowiązania niewymagające 

zapłaty, czyli rezerwy na świadczenia emerytalne i rozliczenia międzyokresowe. Niemniej 

jednak osobiście jest zaniepokojony, ponieważ wie jaka była wcześniej sytuacja było to 38 

mln zł, a teraz jest 75 mln zł. W ostatnim czasie p. Dyrektor zaciągnął kredyt w kwocie 15 

mln zł, a do spłaty jest jeszcze kredyt 10 mln, którego spłata ma się rozpocząć od sierpnia 

przyszłego roku. Zapytał p. Starostę, czy Zarząd ma pieczę i kontroluje to wszystko. 

Poprosił, aby go przekonać, że obawy, które ma jeżeli chodzi o finanse ZOZ-u są 

bezzasadne.   

Pan Starosta odnosząc się do pytania w sprawie kredytu konsolidacyjnego powiedział,  

że Zarząd i uważa, że Rada też jest zainteresowana, aby kredyt konsolidacyjny zaciągnąć, 

ale problem polega na tym, że aby można było to zrobić, to musi się to zgrać w budżecie 

Powiatu. Przypomniał, że Rada Powiatu podżyrowała 5 mln kredyt, który w budżecie jeszcze 

jest i współczynniki nie wychodzą. Gdyby faktycznie była możliwość zaciągnięcia kredytu 

konsolidacyjnego, to może Zarząd byłby zainteresowany i na pewno zostałoby to 

przedstawione Radzie Powiatu pod dyskusję. Trzeba mieć świadomość, że gdyby nawet 

była możliwość wzięcia kredytu konsolidacyjnego, to w tym momencie kredyty, które Powiat 

chciałby zaciągnąć na inwestycje byłyby pod znakiem zapytania. Jeżeli będzie taka 
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możliwość i p. Skarbnik wyliczy, że mieści się to w budżecie, to jest tą kwestią 

zainteresowany i p. Suliga o tym wie, ponieważ była już o tym mowa w poprzedniej kadencji. 

Odnosząc się do tematu należności przyznał, że pozycja wzrosła, ale zwrócił uwagę,  

że rezerwy to są odpisy na wypłaty odpraw emerytalnych, na wszystkie te zobowiązania 

które wiążą się np. ze zwolnieniem pracownika, czy z upadkiem zakładu. To są na dzień 

dzisiejszy pieniądze wirtualne. Zwrócił również uwagę, że płace w ZOZ-ie wzrosły bardzo 

dużo i m.in. też dlatego te zobowiązania wzrastają. Jest zaniepokojony kolejnym wzrostem 

płac, ponieważ mówi się o 30% wzroście pensji pielęgniarek, a nie będzie na to pokrycia. 

Uważa, że jeżeli wzrastają jakieś świadczenia, to powinien za tym iść wzrost środków.  

W przeszłości była próba rekompensaty przez wzrost wartości udzielanych świadczeń. 

Rekompensata, która była spowodowana wzrostem odpłatności za świadczenia nie 

rekompensowała jednak wzrostu wynagrodzeń i wzrostu kosztów. 

Pan Jerzy Suliga chciał tylko usłyszeć, że Zarząd panuje nad wszystkim i nie ma obecnie 

zagrożenia jeżeli chodzi o płynność finansową przy występujących zobowiązaniach. 

Pan Przewodniczący zwrócił uwagę, że w szpitalu jest menedżer i to do niego powinny być 

kierowane pytania w pierwszej kolejności, a potem do Zarządu, który ma panować nad 

Starostwem Powiatowym i jednostkami w nim zrzeszonymi.  

Pan Starosta przyznał, że nadzór pełni Zarząd i uważa, że Zarząd panuje nad tym i jest  

w ciągłym kontakcie z p. Dyrektorem.Trwają dyskusje nad wynikami finansowymi, ale na 

niektóre rzeczy nie ma się wpływu np. na podwyżki, jeżeli będzie tak jak jest do tej pory  

i będzie to wprowadzane ustawowo. Trzeba środki dać, ponieważ jeżeli nie, to pielęgniarki, 

czy grupa społeczna dla której będą przewidziane podwyżki pójdzie do sądu i sprawa będzie 

przegrana. 

Pan Wicestarosta przyznał, że na posiedzeniu Komisji Budżetu była mowa o konsolidacji 

kredytu. Na początku obecnej kadencji były prowadzone rozmowy i wyliczenia z Bankiem 

Gospodarstwa Krajowego w kwestii, czy konsolidacja może się udać, czy nie. Tak jak 

powiedział p. Starosta Powiat trzyma obecne poręczenie. O ile sytuacja Starostwa jest 

bardzo dobra jeżeli chodzi o finanse, to jeżeli chodzi o budżet, to w WPF-ie Powiat trzymają 

poręczenia dla szpitala. Zwrócił również uwagę, że w między czasie był covid i duży wzrost 

oprocentowani kredytów. Jako przewodniczący Rady Społecznej ZOZ poinformował,  

że członkowie Rady Społecznej na posiedzeniach analizowali aktualną sytuację szpitala  

i zdanie Rady Społecznej jest takie, że obecnie sytuacja szpitala jest stabilna. Trudno 

powiedzieć co przyniesie kolejny dzień, ale na chwilę obecną jeżeli chodzi o zobowiązania 

wymagalne, to jest to kwota około 500 000 zł. Jeżeli chodzi o pozostałe informacje,  

to chciałby aby odniósł się do nich p. Dyrektor. Poinformował ponadto, że w ubiegłym 

tygodniu zwiększyło się dofinansowanie do oddziału rehabilitacji. P. Dyrektor podczas 

odbioru oddziału zwrócił się do p. Marszałka Andrzeja Bętkowskiego informując o brakującej 

kwocie miliona zł i udało się, umowa została podpisana kwota miliona zł wpłynęła, więc uda 

się zaoszczędzić własneśrodki. Oprócz tego szpital pozyskał na oddział rehabilitacji 

dodatkową kwotę 500 000 zł z grantu z Ministerstwa Zdrowia, a jest to kwota finansowana  

w 100%. Na zakończenie wypowiedzi poinformował, że wubiegłym tygodniu odbyło się 

podsumowanie Implamedu I i podpisanie wstępnych umów na Implamed II na kolejne lata.   

Pan Rafał Krupa powiedział, że musi bronić swojego i nie może się zgodzić  

ze stwierdzeniem, że jeżeli pozycja bilansowa zobowiązania i rezerwy na zobowiązania 

rośnie, to jest źle, ponieważ tak nie jest. Zwrócił uwagę, że ciągle popełniany jest ten sam 

błąd. Wyjaśnił skąd się bierze kwota 75 mln zł, o której mówił p. Suliga. Faktycznie kiedy 

obejmował stanowisko kwota w tej pozycji stanowiła 51 mln zł, a na koniec września br. jest 

75 mln zł. Bierze się to stąd, że jeżeli pozyskiwane są fundusze zewnętrzne np. z Urzędu 
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Marszałkowskiego, to po stronie aktywów jest to majątek np. RTG, budowa oddziału 

chirurgicznego, czy rehabilitacji, a po drugiej stronie jest dotacja, która mieści się na koncie 

864, jeżeli dobrze pamięta, a pozycja ta nazywa się rozliczenia międzyokresowe, dotacje  

i darowizny. Oznacza to, że wszystkie pozycje, które są dotacjami dla szpitala, czyli 

finansowane z Urzędu Marszałkowskiego są w pozycji rozliczenia międzyokresowe  

i zwiększają tą pozycję, tylko nasuwa się pytanie, czy należy to oddać. Jeżeli byłby to kredyt, 

to trzeba by było oddać i zgodziłby się, że ta kwota zwiększa zobowiązania do oddania. 

Dotacji się nie oddaje. Zwrócił uwagę, że w 2019 roku zobowiązania całkowite stanowiły  

51 mln zł, a zobowiązań podlegających spłacie, czyli dłużnych pracownikom, wykonawcom  

i pożyczkodawcom było 37 mln zł i w tej kwocie 11 mln zł stanowiły zobowiązania 

wymagalne, czyli po terminie płatności. Na koniec września br. z bieżącej działalności jest to 

kwota 37 128 000 zł, czyli zobowiązania podlegające spłacienie wzrosły. Rozliczenia 

międzyokresowe, te związane tylko z dotacjami,licząc na szybko wzrosły o kwotę 11 mln zł. 

Jeżeli wpływają środki w innej formie np. środki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska to też będzie inaczej. W tym roku wejdzie chirurgia i kwota zobowiązań i rezerw 

na zobowiązania to już nie będzie 75 mln zł, tylko będzie wyższa o 4 mln zł, a w przyszłym 

roku jak wejdzie termomodernizacja, to ta kwota przekroczy 100 000 mln zł. Poprosił, aby nie 

oceniać tej pozycji jako pozycji gorszej w szpitalu. Jeżeli było 37 mln zł cztery lata temu  

i dziś jest 37 mln z bieżącej działalności, a przychód został podwojony, to nie znaczy,  

że sytuacja została pogorszona. Trzeba zwrócić uwagę jeszcze na jedną rzecz i tu jest 

absolutna racja, w związku z prowadzoną inwestycją na rehabilitacji, czy  

z termomodernizacją są zobowiązania inwestycyjne i to jest niepokojące, ponieważ to nie 

jest z bieżącej działalności, tylko w związku z inwestycją. Za rok, po zakończeniu inwestycji  

pn. termomodernizacja,  zobowiązania będą wyższe o 10 mln zł, a będzie to wynikało z tego, 

że tyle jest wkładu własnego i w tym upatrywałby określony kłopot, z którym dopóki jest 

dyrektorem sobie poradzi. Natomiast mówienie o pozycjizobowiązań i rezerw na 

zobowiązania, że ona rośnie jest krzywdzące dla szpitala, ponieważ jest to pozycja 

wynikająca z ustawy o rachunkowości, ale niepodlegająca spłacie. 

Pan Jerzy Suliga powiedział, że przyjmuje wyjaśnienia p. Dyrektora, chociaż przyznał, że nie 

do końca je rozumie. Zapytał, czy nie można zmienić nazwy tej pozycji, ponieważ jakie  

to jest zobowiązanie jeśli nie wymaga spłaty. 

Pan Rafał Krupa powiedział, że ustawa tak przewiduje. 

Pan Jerzy Suliga zapytał, czy w przedstawionych informacjach i w kwocie 75 mln zł zawarta 

już została zaciągnięta pożyczka w wysokości 15 mln zł i 10 mlnpożyczka, której spłata 

rozpocznie się w przyszłym roku. Dodał, że jego intencją nie jest źle mówić o szpitalu. 

Pan Rafał Krupa odpowiedział, że nie. Wyjaśnił, że jeżeli zaciągany jest kredyt bankowy,  

to jest on zobowiązaniem wówczas, kiedy kwota wpływa na konto szpitala, a nie wówczas 

kiedy podpisywana jest umowa. Przypomniał, że 1,5 roku temu została zaciągnięta pożyczka 

konsolidacyjna w firmie finansowej na kwotę 10 mln zł i z tej kwoty wykorzystano do dnia 

dzisiejszego 7,5 mln zł, a kwota 2,5 mln zł została. To znaczy, że zadłużenie jest na kwotę  

7,5 mln zł, a nie na 10 mln zł. Zaciągnięta została pożyczka inwestycyjna dla potrzeb 

płynności wyprzedzającej związanej z pozyskaniem dotacji z Narodowego Funduszu 

Ochrony Środowiska na kwotę 15 mln zł, a na konto szpitala z tej pożyczki na razie wpłynęło 

4 mln zł, a to oznacza, że jest to pożyczka w kwocie 4 mln zł, a nie 15 mln zł.    

Pan Zbigniew Krzysiek powiedział, że nie będzie powtarzał dyskusji z posiedzenia Komisji 

Budżetu, ponieważ p. Dyrektor był pytany o wiele spraw. Natomiast zwrócił się do  

p. Przewodniczącego w kwestii użycia słowa „menedżer” i zapytał, czy p. Przewodniczący 

mówił o tej osobie, która jest zatrudniona w szpitalu jako menedżer, czy chodziło  
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o p. Dyrektora ZOZ-u, ponieważ jeżeli zwrot został użyty do tamtej osoby, to należało ją 

zaprosić na sesję i można by było ją o to pytać. Poprosił o wyjaśnienie w tym zakresie. 

Pan Przewodniczący wyjaśnił, że chodziło o p. Dyrektora obecnego na sesji. 

Pan Zbigniew Krzysiek powiedział, że rozumie menedżer – dyrektor. 

Pan Przewodniczący uważa, że p. Dyrektor z jednej strony odpowiada za działalność firmy  

w rozumieniu wykonywania obowiązków wynikających z określonych ustaw, a z drugiej 

strony sprawy finansowe, bez względu na to kto prowadzi finanse, ciążą na osobie wiodącej 

w jednostce.   

Pani Anna Szczukocka zwróciła się z pytaniem do p. Dyrektora, o ile wzrosły dochody 

oddziału chirurgii po remoncie. Następnie zapytała, który oddział jest samofinansujący się,  

to znaczy do którego oddziału obecnie nie trzeba dokładać. Trzecie pytanie, to pytanie  

w kwestii o którą już kiedyś pytała, a mianowicie co z kontrolą jakości leczenia. Kiedyś 

prowadzony był system ankiet. Zapytała, czy p. Dyrektor kontynuuje badanie jakości 

świadczeń np. SOR-u, czy oddziałów szpitalnych.  

Pan Rafał Krupa powiedział, że jeżeli chodzi o pytanie w temacie wzrostu przychodów na 

chirurgii, to musiałby to sprawdzić technicznie, ponieważ w tej chwili nie ma takiej informacji. 

Pamiętać należy jednak o tym, że oddział chirurgiczny zmniejszył ilość łóżek. Jest dość duży 

problem zwłaszcza teraz z ilością pacjentów przybywających na oddział. Jest plan związany 

z rozszerzeniem tego oddziału, ale będzie to realizowanew przyszłości, ponieważ widać, że 

przy tej ilości specjalistów, przy tej ilości operacji, które są wykonywane, oddział jest 22 

łóżkowy po remoncie w doskonałych warunkach, ale niestety nie jest to wystarczające. Jeżeli 

chodzi o oddziały samofinansujące się, to jest to trudne pytanie, ponieważ  

z podsumowania finansowego wynika, że można tak określić trzy oddziały, ale nasuwa się 

pytanie, czy gdyby te oddziały funkcjonowały bez reszty szpitala, to czy dałyby radę mieć taki 

poziom. Na pewno oddziały internistyczne i oddział reumatologii są tymi oddziałami, które 

przynoszą najwięcej efektów oraz ortopedia w zakresie endoprotezoplastyki. Pozostałe 

oddziały w zależności od sytuacji. Odnosząc się do pytania w kwestii kontroli jakości 

poinformował, że od pół roku jest pełnomocnik ds. jakości i trwają przygotowania do 

wdrożenia systemu jakości wynikającego z potrzeb ustawy o jakości w szpitalach. 

Reakredytacja pierwotna będzie najprawdopodobniej pod koniec I kwartału przyszłego roku. 

Jeżeli chodzi o ankiety, to cały czas jest to realizowane. We wtorek była dyskusja  

z pełnomocnikiem ds. jakości i pełnomocnikiem ds. pacjenta w tym zakresie i jak co roku po 

zakończonym roku będzie przedstawiana ocena ankiet Radzie Społecznej. 

Pani Aneta Jończyk Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Włoszczowskiego odczytała  

w/w projekt uchwały. 

 

Rada Powiatu jednogłośnie 17 głosami „za” podjęła uchwałę Nr LV/356/23 w sprawie 

zatwierdzenia „Programu naprawczego dla Zespołu Opieki Zdrowotnej we Włoszczowie – 

Szpitala Powiatowego im. Jana Pawła II na lata 2023-2025”, którą załącza się do protokołu.  

 

Do punktu 6-go podpunktu 4-go/ 

Pan Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego radni 

otrzymali w statutowo obowiązującym terminie. Zapytał, czy do projektu uchwały są pytania. 

Jeśli pytania będą odpowiadał będzie Kierownik Wydziału Komunikacji. 

Pytań nie było. 

Pan Jarosław Krzyżanowski Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Włoszczowskiego odczytał 

w/w projekt uchwały. 
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Rada Powiatu 16 głosami „za” i 1 „wstrzymującym” podjęła uchwałę Nr LV/357/23  

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego 

transportu zbiorowego, którą załącza się do protokołu.  

 

Do punktu 6-go podpunktu 5-go/ 

Pan Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały w sprawie ustalenia na rok 2024 

opłat za usuwanie z dróg pojazdów i przechowywanie pojazdów usuniętych z dróg na 

parkingach strzeżonych oraz kosztów powstałych w wyniku wydania dyspozycji usunięcia,  

a następnie odstąpienia od usunięcia pojazdu na terenie powiatu włoszczowskiego radni 

otrzymali w statutowo obowiązującym terminie. Zapytał, czy do projektu uchwały są pytania. 

Jeżeli pytania będą odpowiadał będzie Kierownik Wydziału Komunikacji. Zwrócił uwagę,  

że zgłasza się jak zwykle p. Suliga. 

Pan Zbigniew Krzysiek zapytał, po co p. Przewodniczący mówi „jak zwykle”. 

Pan Przewodniczący powiedział, że to tylko taki komentarz i poprosił, aby się nie obrażać. 

Pan Jerzy Suliga powiedział, że liczy na koniec kadencji na jakąś nagrodę dla najbardziej 

aktywnego radnego. 

Pan Przewodniczący powiedział, że bierze sobie to do serca. 

Pan Jerzy Suliga podziękował.  

Pan Przewodniczący zwrócił uwagę, że p. Suliga ma, jak można zauważyć, asystentów.   

Pan Jerzy Suliga powiedział, że jak wszyscy. Następnie zwrócił się do Kierownika Wydziału 

Komunikacji i powiedział, że jakiś czas temu słyszał, iż firma, która zajmowała się 

usuwaniem pojazdów zrezygnowała i w związku z tym zapytał, czy jest firma, która będzie 

się tym zajmowała.  

Pan Mariusz Wiśniewski poinformował, że w drodze zapytania ofertowego udało się wyłonić 

podmiot, który będzie realizował to zadanie. 

Pani Aneta Jończyk Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Włoszczowskiego odczytała  

w/w projekt uchwały. 

 

Rada Powiatu jednogłośnie 17 głosami „za” podjęła uchwałę Nr LV/358/23 w sprawie 

ustalenia na rok 2024 opłat za usuwanie z dróg pojazdów i przechowywanie pojazdów 

usuniętych z dróg na parkingach strzeżonych oraz kosztów powstałych w wyniku wydania 

dyspozycji usunięcia, a następnie odstąpienia od usunięcia pojazdu na terenie powiatu 

włoszczowskiego, którą załącza się do protokołu.  

 

Do punktu 6-go podpunktu 6-go/ 

Pan Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały w sprawie uchwalenia „Programu 

współpracy Powiatu Włoszczowskiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 

wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r.- o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie (na 2024 r.)”radni otrzymali w statutowo obowiązującym 

terminie. Zapytał, czy do projektu uchwały są pytania. Jeśli pytania będą odpowiedź zostanie 

udzielona w formie pisemnej z uwagi na nieobecność Kierownika Wydziału Edukacji. 

Pytań nie było. 

Pan Jarosław Krzyżanowski Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Włoszczowskiego odczytał 

w/w projekt uchwały. 

 

Rada Powiatu jednogłośnie 17 głosami „za” podjęła uchwałę Nr LV/359/23 w sprawie 

uchwalenia „Programu współpracy Powiatu Włoszczowskiego z organizacjami 
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pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 

2003 r.- o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie (na 2024 r.)”, którą załącza się 

do protokołu.  

 

Do punktu 7-go/ 

Pan Przewodniczący poinformował, że LVI sesja Rady Powiatu Włoszczowskiego odbędzie 

się 28 grudnia tj. czwartek o godz. 14-tej. Nie będzie to ostatni dzień miesiąca, aby wydział 

księgowy miał możliwość wykonania niezbędnych operacji. 

Pan Paweł Strączyński na prośbę mieszkańców miejscowości Kuczków zgłosił uwagi 

związane z niedawno oddaną do użytku drogą powiatową. Wie, że Wójt Gminy Secemin 

zwrócił się z pismem w kwestii problemu jaki wynikł przy przebudowie wodociągu. 

Mieszkańcy zgłaszają ogromny problem odkrytych przyłączy wodociągowych, które  

są odkryte nawet na 20 cm. Są przymrozki i obawia się, że może dojść do zniszczenia 

przyłączy. Poprosił o reakcję w tym zakresie, ponieważ jest to bardzo ważna kwestia i nie 

rozumie dlaczego wykonawca w ten sposób zrobił. Nie wie, czy p. Przewodniczący nie zna 

tego tematu, natomiast jest on bardzo ważny i istotny dla mieszkańców. Kilka osób zgłosiło 

tą kwestię i w piśmie skierowanym przez p. Wójta, najprawdopodobniej do p. Dyrektora 

Zarządu Dróg, zostały wyszczególnione działki przy których posesjach do takiego wykonania 

doszło. Poprosił o jak najszybsze zajęcie się tą sprawą, ponieważ jeszcze dużego mrozu nie 

ma, ale przymrozki na poziomie -7oC w nocy już występują. 

Pan Zbigniew Krzysiek zwrócił uwagę, że świat nie znosi próżni, ponieważ od jutra 

przechodzi na emeryturę, a już otrzymał od p. Przewodniczącego etat asystenta tylko nie 

wie, czy społecznego, czy na etacie. Następnie już na poważnie poinformował, że w dniu 

dzisiejszym zgłosił kilka istotnych interpelacji. Na drodze krajowej w miejscowości 

Moskorzew prowadzone są prace montażowe w zakresie poprawy bezpieczeństwa na 

przejściach dla pieszych poprzez wykonanie systemu oświetlającego przejścia. Mieszkańcy 

części Moskorzewa, która znajduje się w kierunku Szczekocin, zgłaszają potrzebę 

wykonania oświetlenia również na przystankach autobusowych w celu poprawy 

bezpieczeństwa. Wie, że jest to niezależne od Powiatu, ale chodzi o pewne umocowanie tej 

sprawy i zwrócenie się do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad w Kielcach. Z tą 

samą sprawą zwrócił się również do p. Wójta, ponieważ kiedy dwa organy w tej samej 

sprawie wystąpią, to uważa, że jest większa szansa na załatwienie tej sprawy. W dniu 

wczorajszym odbyła się sesja Rady Gminy w Moskorzewie, w której uczestniczył i radni 

gminni zgłaszali następujące kwestie. Na odcinku zmodernizowanej drogi Mękarzów – 

Dąbrówka, prawdopodobnie jest jeszcze gwarancja na ten odcinek, występują pęknięcia  

i wybrzuszenia jezdni. Poprosił o zajęcie się tym tematem. Przy drodze powiatowej  

w miejscowości Mękarzów są bardzo zaniedbane rowy i w okresie deszczowym tworzą się 

zastoiska wodne, które również występują na jezdni, a jeżeli będą przymrozki, to będzie to 

bardzo niebezpieczne. W dniu dzisiejszym przekaże zdjęcia rowów p. Staroście  

i p. Dyrektorowi ZDP. W bieżącym roku odbyło się spotkanie w Chlewskiej Woli na gruncie 

zniszczonej drogi z władzami powiatu oraz gminy i było oczekiwanie wprowadzenia tej 

inwestycji. Podczas sesji radni z miejscowości Chlewska Wola podnosili ten temat, ale 

okazuje się, że w tym roku nic w tym zakresie nie zostało zrobione. Ponadto, mówił już o tym 

kilkukrotnie, przy drodze Damiany – Chlewska Wola są nieobcięte gałęzie. Wie, że ze strony 

Starostwa podjęte były działania polegające na tym, że właściciele działek otrzymali pisma  

o konieczności wycięcia i kilku z nich zastosowało się, natomiast zdecydowana większość 

nie. Wydaje się, że brakuje pewnej konsekwencji, wiec poprosił, aby to sprawdzić  

i wyegzekwować. Następnie odniósł się do ważnej dla Gminy Moskorzew sprawy otwarcia 



9 
 

odcinka drogi powiatowej Moskorzew – Dzierzgów, w którym miał okazję uczestniczyć 

pomimo, że z kłopotami otrzymał zaproszenie, ale będąc na uroczystościach  

w Tarnawej Górze rozmawiał na ten temat z p. Starostą i dlatego uczestniczył. 

Poinformował, że bardzo delikatnie wypowiedział się do kieleckiej telewizji, iż niefortunnie 

został zorganizowany przetarg na tą inwestycję, gdyż niewykorzystana została kwota ponad  

1,1 mln zł, ale wypowiedź tą objęła cenzura i nie została ona zamieszona. Na zakończenie 

powiedział, że w dniu dzisiejszym radni otrzymali projekt przyszłorocznego budżetu i nie wie, 

czy to jest pomyłka, ale na Gminę Moskorzew jest kwota 10 000 zł. Zastanawia się czy 

brakuje zer, czy rzeczywiście jest taka kwota, ponieważ jest to bardzo niska kwota. Jest 

wpisane bardzo potrzebne zadanie dokumentacji drogi w Tarnawej Górze, ale Chlewska 

Wola nie jest wpisana. 

Pan Starosta powiedział, że jeżeli chodzi o środki z Polskiego Ładu, to taki jest regulamin. 

Nie tylko dotknęło to Powiat Włoszczowski, ale również kilka innych powiatów i gmin. 

Wykonana została kalkulacja danego odcinka, ceny się wahały, ponieważ było to 

uzależnione od ceny ropy. Z informacji z Zarządu Dróg Powiatowych, a Zarząd Dróg wykonał 

to na podstawie kosztorysu, wyszło, że ten odcinek będzie tyle kosztował. Z chwilą kiedy 

faktycznie kwota 1,2 mln zł została, ponieważ wyłoniono przetarg na kwotę 1,8 mln zł, to 

pisane było pismo do Premiera, złożony został wniosek z p. Skarbnik do Polskiego Ładu, ale 

nie dało się nic zrobić. Ktoś może powiedzieć, że można było nie podawać kilometrażu, ale 

jeżeli ktoś wie na czym polega przetarg, to tak nie powie. Należało określić odcinek, 

ponieważ trzeba było wskazać ile jest potrzebne np. masy do utwardzenia. Zarząd też chciał 

te środki pozyskać i ogłosić kolejny przetarg, aby to było zgodne z ustawą o zamówieniach 

publicznych, aby został wykonany dłuższy odcinek. Jeżeli chodzi o Tarnawą Górę, to 

chodziło tylko o to, żeby to zadanie znalazło się w budżecie, ponieważ jeżeli zostanie teraz 

ogłoszony przetarg, to zadanie już jest. Jeżeli będzie rozstrzygnięcie i będzie już wiadomo 

jakie oferty wpłynęły, wówczas będzie można środki zwiększyć do kwoty jaka będzie 

wyłoniona w przetargu. Zgodził się ze stwierdzeniami, że niektóre inwestycje nie znalazły się 

w budżecie, ale rok temu było podobnie ze zrozumiałych powodów, otóż na etapie 

konstruowania budżetu nie wszystko da się umieścić, ponieważ nie pozawala na to budżet.  

W trakcie roku jeżeli będą się pojawiały środki zewnętrzne na pewno będą wprowadzane do 

realizacji nowe zadania do budżetu. Obecny rok był przykładam tego, że dużo nowych 

zadań, które na początku nie były ujęte w budżecie, pojawiło się i było wykonanych, albo jest  

w trakcie wykonywania.  

Pan Przewodniczący odnosząc się do wypowiedzi p. Strączyńskiego powiedział,  

że z przykrością musi stwierdzić, iż w dniu dzisiejszym uczestniczył w sesji Rady Gminy 

Secemin wsłuchując się w bolączki i prezentując dokonania w ostatnim czasie i żaden z tego 

typu problemów nie wpłynął, a można było bezpośrednio skierować do niego, co by 

przedyskutował z Zarządem. Nie bagatelizuje jednak sprawy, ponieważ jeżeli rzeczywiście 

coś przewodzącego ciecz jest za płytko, to rozumie, że jest to niedopatrzenie. Następnie 

zwrócił się do p. Krzyśka z gratulacjami z okazji osiągnięcia świadczenia stypendysty ZUS-u. 

Powiedział, że w pełni solidaryzuje się z Zarządem, który wykazywał daleko idącą 

elastyczność w podejmowaniu decyzji związanej z realizacją inwestycji drogowej,  

a to poświadcza rok bieżący i nie tylko. Natomiast nikogo by nie chciał winić, ponieważ  

w czasie, kiedy była przygotowana dokumentacja na drogę przy Moskorzewie od cmentarza 

począwszy, to zapytał, kto by nie chciał, żeby było budowane jak najwięcej i żeby środki 

finansowe oddawać, ale taki był splot zdarzeń. Pierwszy przetarg ogłoszony na drogę  

w Kuczkowie, to kwota 6,4 mln zł, a w ostatniej ofercie było to poniżej 5 mln zł. Ten sam 

zakres prac z wyjątkiem odstąpienia od tzw. kanału technologicznego na tym odcinku  
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i trochę zostały wyeliminowane ażurowe płyty umacniające rowy, a zastosowano kratowe  

i kwota nie była 6,4 mln zł, a 4,8 mln zł. Robił to 10 lat zawodowo i takich rzeczy nie widział 

nigdy. Trzeba było sobie z tym poradzić i tak też się stało i za to podziękował wszystkim, 

którzy się przy tym napracowali, ale wynik udało się osiągnąć.  

Pan Zbigniew Krzysiek zaproponował, aby p. Przewodniczący przyniósł swoją decyzję 

emerytalną, a on przyniesie swoją.  

Pan Przewodniczący powiedział, że to jest stypendium, na które się pracuje. Może nie tylko 

przynieść, ale rozkolportować, ponieważ to nic szczególnego, a jest tym, który może to 

wszystko odkryć, gdyż pracował kawała czasu w warunkach czystej, pięknej natury, która 

budowała jego siłę i energię. Na zakończenie złożył życzenia z okazji zbliżających się Świąt 

Bożego Narodzenia.  

 

Do punktu 8-go/ 

Pan Przewodniczący stwierdził, że porządek obrad pięćdziesiątej piątej sesji został  

w całości wyczerpany. Podziękował wszystkim radnym i gościom za udział w sesji.  

Ogłosił zamknięcie pięćdziesiątej piątej sesji Rady Powiatu Włoszczowskiego kadencji 2018 

– 2023.  

 

Protokołowała         Przewodniczący Rady Powiatu 

 

Agata Tomasik               Zbigniew Matyśkiewicz 


